

# មួយ ចក្ខុវិស័យ

Hanoi, Viet Nam

Hun Xen, Cambodia  
Youn's slave no 1

# សំរាប់ ច្រកចេញ

# នយោបាយ កម្ពុជា



A vision for Cambodia political issue



សហរដ្ឋ  
ខែ កុម្ភៈ 2014

ដោយ ជូ លាង ហាក់

"រឿង ជាប់គាំង នយោបាយ នៅ ប្រទេសខ្មែរ គ្មាន អ្វី ពិបាក យល់ សូម្បីបន្តិច, មានន័យ បើ គណបក្ស ប្រជាជន ដឹងខ្លួន កំពុងលង់ទឹក នៅក្នុង គំនាប របស់ យួន, ហេតុមេច នៅ អាប ប្រទេសកម្ពុជា ទាំងមូល អោយ ធ្លាក់លង់ទឹក ផងដែរ ជាមួយ ពួកខ្លួន ទៅវិញ? ហេតុមេច គ្មាន ហុច ប្រទេសកម្ពុជា មក ក្នុង ដៃ មហាជន ខ្មែរ ឯណោះ ដែល ឈរ ត្រដែត នៅលើ គោក អាស ពួកគាត់ នឹង មាន ឱកាស ជួយ ស្តារ ប្រទេសកម្ពុជា ព្រមទាំង ពួកខ្លួន ដែល ជា ពួកអ្នក កំពុងលង់ទឹក នោះ?"

អត្ថបទ នេះ ត្រឹម ជា ការវិភាគ សំដៅ រួមចំណែក ជ្រោមជ្រែង ជា គំនិត ស្រាវជ្រាវ រកមើល ដំណោះស្រាយ សំរាប់ បំបាក់ រនុក ជាប់គាំង នៃ នយោបាយ ប្រទេសខ្មែរ។ បើ គ្មាន ជា ការឆ្លាំឆ្លង និង បើ អាច, ខ្ញុំ មាន ចេតនា ផ្ញើ មួយ ចក្ខុវិស័យ ថ្មី តាមរយៈ សំណេរ

បានប្រិតប្រៀង នេះ ជូន មហាជន រួមជាតិ ខ្មែរ ដែល ជា ពួកអ្នកអាន ជាពិសេស ជូន ដល់ ពួកសមាជិក នៃ គណបក្ស ប្រជាជន ក្នុង ព្រឹទ្ធសភា, រដ្ឋសភា និង ផងដែរ ពួកសមាជិក នៃ គណបក្ស សង្គ្រោះ ជាតិ ខ្មែរ។

ចក្ខុវិស័យ ខ្ញុំ កំពុងសរសេរ ពិត ថ្មី ស្រលាង គ្មានដែល អ្នកណា ទាន់ បានវិភាគពិភាក្សា ពួកចំណុច បានរៀបរាប់។ វា ជា មួយ ចក្ខុវិស័យ នឹង តម្រូវ មាន ការបោះឆ្នោត លើក ដំបូង ខាងក្នុង គណបក្ស ប្រជាជន និង គណបក្ស សង្គ្រោះ ជាតិ រវាង ពួកសមាជិក នៃ ព្រឹទ្ធសភា, រដ្ឋសភា, ព្រមទាំង ពួកតំណាងរាស្ត្រ ផងដែរ នៃ ទាំងពីរ គណបក្ស។

ការហៅរក ការបោះឆ្នោត ជា តម្រូវការ ចំបាច់ សំរាប់ អ្វី?

សូម អាន បន្ត ដែល ខ្ញុំ យល់ វា ពិត មួយ ចក្ខុវិស័យ ថ្មី ប៉ុន្តែ បើ បែរជា នោះ ជា ពួកចំណុច កញ្ចប់ បានធ្លាប់ ត្រូវបាន សាកល្បងហើយ នោះ មានន័យ ខ្ញុំ គ្មានទាន់ បានដឹង ពី ដំណើរ ហេតុការ កន្លង។

បញ្ជាក់ ផងដែរ, គ្រប់ ចំណុច ខ្ញុំ លើកឡើង នឹង មកជា មួយ បទពិសោធន៍ សំរាប់ មហាជន ខ្មែរ បានយល់ច្បាស់ ពី មនោសញ្ចេតនា និង អារម្មណ៍ ពិតប្រាកដ របស់ ហ៊ុន សែន នាយក រដ្ឋមន្ត្រី ខ្មែរ និង ពួកសមាជិក ជាន់ទាបខ្ពស់ នៃ បក្ស ប្រជាជន និង បក្ស សង្គ្រោះ ជាតិ ចំពោះ ជាតិសាសន៍ របស់ ខ្លួនផ្ទាល់។ បើ ពួកឥស្សរជន ខ្មែរ យល់ស្រប



ពួកចំណុច ខ្ញុំ នឹង លើកឡើង ខាងក្រោម, ខ្ញុំ ជឿ រនុក ជាប់គាំង នៃ នយោបាយ ខ្មែរ នឹង បាក់ធ្លាក់ចុះ និង ទ្វារធំ នឹង បើកចំហ ទទួល ខ្យល់ បរិសុទ្ធល្អ។ ពន្លឺ ថ្ងៃ នឹងចែងចាំង ច្បាស់ ក្នុង ប្រទេសកម្ពុជា ដែល កំពុងស្អុយ អាប់អូរ, ងងឹត សូន្យសុង គ្មាន រកឃើញ ច្រកចេញ។

ភាពព្រមព្រៀង នៃ ទាំងពីរ គណបក្ស នយោ-

បាយ ខ្មែរ តាម ពួកចំណុច ខាងក្រោម អាច នឹង បង្កើត ជា លទ្ធផល ល្អ...ជា មហា ជោគ-  
ជ័យ សំរាប់ មហាជន ខ្មែរ ទូទាំង ប្រទេស, និង យើង រាល់គ្នា នឹង បានធូរអារម្មណ៍។  
ពួកឥស្សរជន ជា ពួកអ្នកដឹកនាំ ប្រទេសខ្មែរ ទាំងពីរ គណបក្ស នយោបាយ នឹង ផ្ដើម  
រលាក់ដៃ គ្នា ឡើងវិញ ក្នុង ន័យ រួមសង្រ្គោះ ទាន់ពេល ប្រទេស ជាតិ ខ្មែរ។ ការចរចា  
ឡើងវិញ រវាង បក្ស ប្រជាជន និង បក្ស សង្រ្គោះ ជាតិ នឹង ស្រប ទៅ សំដី អង្គការ សហ-  
ប្រជាជាតិ, សហគម អន្តរជាតិ, និង សំដី ហ៊ុន សែន នាយក រដ្ឋមន្ត្រី ដែល ហៅរក ការ-  
ចរចា រវាង ទាំងពីរ បក្ស។

ទោះ យ៉ាងណា ការបារម្ភ របស់ខ្ញុំ ត្រង់ បើ កិច្ចចរចា ឡើងវិញ នេះ នៅ គ្មាន រកឃើញ  
ច្រកចេញ, ទស្សនៈ គ្មាន ស្របគ្នា និង គ្មានផងដែរ ការព្រមព្រៀង ពី គណបក្ស ប្រជាជន  
ឬ គណបក្ស សង្រ្គោះ ជាតិ ក្នុង មួយ ចំណុច ណា, នោះ ត្រង់ ចំណុច នេះ ហើយ ដែល  
តំរូវ មាន ការបោះឆ្នោត ក្នុង គណបក្ស នយោបាយ នីមួយ សំរាប់ ទាញយក លទ្ធផល  
ភាគច្រើន ពិតប្រាកដ ថា ពួកគាត់ នឹង អាច ទទួលយក ពួកសំណើ លើ ពួកចំណុច ទាំង-  
នោះ ឬ បែបណា។ គ្រប់ ពួកសមាជិក នៃ ព្រឹទ្ធសភា, រដ្ឋសភា, ពួកអ្នក តំណាងរាស្ត្រ មក  
ពី ទាំងពីរ គណបក្ស អាច ចូលរួម បោះឆ្នោត សំរេច ការយល់ស្រប ឬ ការគ្មានយល់ស្រប  
របស់ពួកខ្លួន។ ពួកអ្នក ដែល គ្មាន យល់ស្រប ចំណុច ណា គួរ ចេះ ស្ដែងច្បាស់ យោបល់  
ពី គំនិត នៃ មតិ បានជំទាស់ នោះ។ គ្មាន គួរ បោះឆ្នោត ទាំង គ្មាន យល់ ហេតុផល អ្វី  
នោះ ទេ ព្រោះ នេះ ជា បញ្ហា ស្លាប់រស់ របស់ ជាតិ ខ្មែរ។ មតិ ស្រប និង ជំទាស់ អាច  
ផ្តល់ ផល ល្អ ស្រដៀង បើ ពួកគាត់ មាន យោបល់ មានហេតុផល ត្រឹមត្រូវ។

យើង បានដឹងហើយ ដែល គណបក្ស ប្រជាជន របស់ ហ៊ុន សែន មាន មហិច្ឆិតា ខ្លាំង-  
ក្ល ក្នុង ការរក្សា អំណាច និង ដឹកនាំ ប្រទេស បន្ត ទៀត។ ពួកគាត់ គ្មាន ព្រម ចុះចាញ់  
និង គ្មាន ហ៊ាន អនុញ្ញាត ការបោះឆ្នោត ឡើងវិញ ព្រោះ វា ហូរ បញ្ជាស មហិច្ឆិតា របស់-  
ពួកគាត់ ដែល គ្មាន ចូលចិត្ត រឿង ចាញ់។

ចឹង ខ្ញុំ នឹង លើកយក ចំណងជើង នៃ មួយ ខ្សែភាពយន្ត ខ្មែរ តាំងពី ជំនាន់ ទសវត្ស  
ឆ្នាំ ៥០ មក ជា ឱសថ កំលា និង លើកទឹកចិត្ត ទាំងពីរ គណបក្ស។ ហ៊ុន សែន ដែល មាន  
អាយុ ស្របាល ខ្ញុំ ដែរ នោះ ប្រហែល គាត់ ធ្លាប់ ឮ រឿង "ស្រលាញ់ ពិត ត្រូវតែ ចេះ លះ-  
បង់"។ ខ្ញុំ នឹង គ្មាន សរសេរ ពី ដំណើររឿង ភាពយន្ត នោះ ប៉ុន្តែ ត្រឹម លើកយក ខ្លឹមសារ  
របស់វា មក បង្ហាញ ក្នុង បញ្ហា ជាប់គាំង នយោបាយ នៅ កម្ពុជា។

ក្នុង ន័យ នេះ, គណបក្ស សង្រ្គោះ ជាតិ ត្រូវតែ មាន មួយ ការបូជាចិត្ត គួរសរសើរ ត្រង់  
ខ្លួន នឹង ព្រម បំភ្លេចចោល ភាពច្របល់ និង ការបន្លំ សន្លឹកឆ្នោត ដែល បក្ស សង្រ្គោះ

ជាតិ យល់ ថា ត្រូវបានបញ្ចេញ ជាហេតុ គ្មាន បានគ្រប់គ្រង ប្រទេស។ ទឹកចិត្ត ស្រលាញ់ ពិត សំរាប់ ជាតិសាសន៍ នឹង ជួយ បក្ស ជំទាស់ ហ៊ាន លះបង់ ជ័យជំនះ ដែល បាត់បង់ នោះ អោយ គណបក្ស ប្រជាជន បានទទួលយក ជ័យជំនះ គ្មាន ត្រឹមត្រូវ នេះ ទៅចុះ សំរាប់ ភាពសុខសាន្ត និង កេរ្តិ៍ឈ្មោះ ល្អ នៃ ខ្មែរ រាល់គ្នា ប៉ុន្តែ ការបូជាចិត្ត លះបង់ ជ័យជំនះ នៃ បក្ស ជំទាស់ នៅ ពេល នេះ នឹង ប្រព្រឹត្ត បាន ដោយ ត្រូវតែ មាន ផងដែរ មួយចំនួន ពួកលក្ខខណ្ឌ ដែល ជា ពួកលក្ខខណ្ឌ សំដៅ ទ្រទ្រង់ អាយុ ជីវិត ជាតិសាសន៍ ខ្មែរ ដែល កំពុងធ្លាក់ សន្សឹម ចុះក្នុង ជ្រោះ នៃ មហា គ្រោះថ្នាក់ យើង កំពុងឃើញ ច្បាស់ ផ្ទាល់ ភ្នែក។ វា ជា មហា គ្រោះថ្នាក់ នៃ ចំណុច ដែល គ្មានអាច បកក្រោយ និង ដែល គ្មាន អ្នកណា អាច ជួយ ខ្មែរ មាន ឡើងវិញ ជីវិត បើ ខ្មែរ រស់ ភ្លេចភ្លាំង គ្មាន ខ្ពស់ សតិ-បញ្ញា និង ទង្វើប្រុងប្រយ័ត្ន។

សូម ចងចាំ ជានិច្ច ក្នុង អារម្មណ៍ ចំពោះ ទឹកដី ខ្មែរ បានបាត់បង់ និង បើ ពួកឥស្សរជន ខ្មែរ ណា ស្អប់ខ្ពើម ក្នុង ការគិតគូរ រឿង ទឹកដី, នោះ ពិត ជា ពួកឥស្សរជន ខ្មែរ ក្បត់ជាតិ ស្តែង ប្រាកដ គ្មានអាច ប្រកែក។

បើ គណបក្ស សង្គ្រោះ ជាតិ ព្រមទទួល ៥៥ កៅអី ក្នុង រដ្ឋសភា ស្រប តាម លទ្ធផល រឿង នៃ ការបោះឆ្នោត បន្តិ តាំងពី ដំបូង ទី, ពេលនេះ ជ័យជំនះ ធំធេង នឹង បានទៅ គ្រប់ មហាជន ខ្មែរ ដែល នឹង បានស្ងប់អារម្មណ៍ ក្នុង លក្ខខណ្ឌ បើ បក្ស ប្រជាជន និង បក្ស ជំទាស់ ព្រមទទួល មួយចំនួន ចំណុច ចាំបាច់ និង សំខាន់ បានចែង ខាងក្រោម៖

### ចំណុច មួយ

## ដំណោះស្រាយ ពួកជនអន្តោប្រវេស

រាល់គ្នា បានដឹងឮហើយ ដែល មហាជន ខ្មែរ បានសង្ស័យ យូរហើយ គណបក្ស ប្រជាជន បាននិងកំពុងធ្វើការ បំរើ ប្រយោជ អោយ ជនជាតិយួន ដែល មាន ចរិត ជា ជនពាល លួចប្លន់ ទឹកដី ទ្រព្យសម្បត្តិ ខ្មែរ ជា រៀងដរាប មក តាំងពី រាប់ សតវត្ស កន្លង។

វត្តមាន ជនជាតិ យួន ច្រើន កុះករ ក្នុង ប្រទេសខ្មែរ និង ក្នុង នយោបាយ ខ្មែរ បច្ចុប្បន្ន មាន ចំណែក ធំ ក្នុង ការបង្ក ទុក្ខវេទនា ក្នុង ជីវិត របស់ មហាជន ខ្មែរ។ នេះ ជា ការពិត ជាក់ស្តែង ដែល បក្ស សង្គ្រោះ ជាតិ ចាំបាច់ ជា អ្នកទទួលខុសត្រូវ ទាំងស្រុង, ដោយ គ្មាន ការជ្រៀតជ្រែក ដាច់ខាត ពី បក្ស ប្រជាជន, ក្នុង ការសើរើ គ្រប់ បញ្ហា ពួកជនអន្តោប្រវេស យួន និង ចំណាត់ចែងរៀបចំ ពេលវេលា និង យុទ្ធសាស្ត្រ ការធ្វើមាតុភូមិនិរវត្ត នៃ គ្រប់ ពួកជនអន្តោប្រវេស យួន ចេញ ផុត ពី ប្រទេសខ្មែរ។ នេះ ជា ចំណុច សំខាន់ បំផុត

ដែល គណបក្ស ប្រជាជន ត្រូវតែ ទទួល យល់ព្រម ដោយ គ្មាន អារម្មណ៍ ទើសទាល់ សូម្បី បន្តិច សំរាប់ ជា ថ្នូរ នៃ ជ័យជំនះ ក្លែង និង កករណ៍ របស់ពួកខ្លួន។ វា ជា ចំណុច ល្អ និង សមរម្យ សំរាប់ មហាជន ខ្មែរ ដែល បក្ស ប្រជាជន គួរ ទទួលយក ដោយ ញញឹម, រីករាយ និង អបអរ ភាពសុខសាន្ត ដែល រាស្ត្រ ខ្មែរ ស្រេកឃ្លាន ចង់បាន សំបើម តាំងពី យូរ ណាស់ ហើយ។

លើកលែង ពួកគណបក្ស ប្រជាជន មាន បំណង នឹង សំលាប់ ជាតិសាសន៍ ខ្លួនផ្ទាល់ ដោយ ចង់ អោយ មហាជនខ្មែរ, ជាតិខ្មែរ ជាប់ ក្នុង ជ្រោះ នៃ មហា គ្រោះថ្នាក់ ដល់ អត្ត-សញ្ញា ជាតិ នោះ, ពួកគាត់ នឹង ជ្រៀតជ្រែក ឬ គ្មាន យល់ស្រប ចំណុច នេះ មានន័យ ពួកគាត់ មាន ចេតនា មោះមុត ចង់ អោយ យួន នៅ ពាសពេញ ប្រទេសខ្មែរ ដែល ជន-ជាតិ នេះ នឹង ប្រមាថ មើលងាយ ខ្មែរ ថា ជា ពូជសាសន៍ ទន់ខ្សោយ ងាយ ក្រញិច, សំ-លុត, ឬន យក ដី ដូច ដែល យួន ធ្លាប់ ធ្វើ ហូរហែរ លើ ប្រទេសខ្មែរ រហូត បច្ចុប្បន្ន។

មេដឹកនាំ អាក្រក់ ជា មេដឹកនាំ ដែល នឹង ពន្លិច ជាតិសាសន៍ របស់ខ្លួន ទៅក្នុង ភក់ប្រាំ មុន ប្រទេសជាតិ នេះ ស្លាប់ បាត់បង់ ទៅ ពី ផែនទី ពិភពលោក។ បើ ពិត ចឹង, វា ជា ភស្តុតាង ជាក់ស្តែង គ្មានអាច ប្រកែក ដែល ថា គណបក្ស ប្រជាជន គ្មាន ភាពស្រលាញ់ ពិត ចំពោះ ជាតិសាសន៍ របស់ ខ្លួនផ្ទាល់ សូម្បីបន្តិច។ លើសហ្នឹង, យើង អាច ផងដែរ ដឹង មុន ថា ព្រឹត្តិការ នេះ នឹង នាំមក ពាក្យរិះគន់ ម្រៀលៗ ត្រូវ នឹង ពាក្យ អ៊ឹងគ្លីស ថា cheap shot ស្រដៀង ការប្រើប្រាស់ ពាក្យ ប្រកាន់ ឬ រើសអើង ពូជសាសន៍ និយាយ សំ-ដៅ យក ចំណេញ ក្នុង ការបំរើ ប្រយោជ ខ្លួនផ្ទាល់។

មាន ខ្មែរ ខ្លះ ល្វើ ប្រឹង ផងដែរ ជួយ និយាយ បន្ទូរ ពាក្យ ទាំងហ្នឹង, ប៉ុន្តែ ដល់ ខ្លួន ដើរ ចូល ដី យួន ត្រឹម ប៉ុន្មាន ម៉ែត្រ ត្រូវបាន យួន សែង ចូលមក ដី ខ្មែរ វិញ ទាំង ងាប់ មុន ចាស់។ បើ ត្រឹម គំរាម ដោយ ប្រើប្រាស់ ពាក្យ ប្រកាន់ ឬ រើសអើង ពូជសាសន៍ និង អាច ងាយ ចូល ទៅ រស់នៅ ក្នុង មួយ ប្រទេស ដទៃ ដោយ គ្មាន បញ្ហា អ្វី សោះ នោះ, ប្រាកដ គ្រប់គ្នា រត់ ទៅ នៅ សហរដ្ឋ អស់ ទៅហើយ។

### ចំណុច ពីរ

### ដំណោះស្រាយ ដីធ្លី

ដោយ គ្មាន ការជ្រៀតជ្រែក ពី បក្ស ប្រជាជន, បក្ស សង្គ្រោះ ជាតិ នឹង ត្រូវតែ ទាំង-ស្រុង ទទួលខុសត្រូវ ចំពោះ ដំណកហូតយក ដី សម្បទាន ជាទូទៅ កាន់កាប់ ដោយ ពួក-ជនបរទេស រិល មកជា សម្បត្តិ រដ្ឋ សំរាប់ ផ្តល់ ដល់ រាស្ត្រ ខ្មែរ ដែល គ្មាន ដី ប្រកប របរ

ចិញ្ចឹម ជីវិត។ រដ្ឋ ត្រូវតែ ចេញ គ្រប់ សំណង ស្រប តាម គតិយុត្តិ ល្អ សំរាប់ ពួកអ្នកបោះ-  
ទុន ក្នុង ដី សម្បទាន។ ស្រដៀង ផងដែរ ការជំលាស គ្រប់ មហាជន កំពុងមាន លំនៅ-  
ដ្ឋាន លើ ផ្ទៃទឹក ក្នុង បឹង ទន្លេសាប, ជា ការចាំបាច់ សំរាប់ ស្តារ គុណភាព ទឹក និង ពួក-  
អំបូរ សត្វទឹក កំពុងរស់ ក្នុង ទីនោះ។ កិច្ចការ ទាំងនេះ នឹង ត្រូវបានប្រើប្រាស់ ពេលច្រើន  
ក្នុង ការផ្ទេរ គ្រួសារ ខ្មែរ ពី លើ ផ្ទៃទឹក មក នៅ លើ ដីគោក ផ្តល់ ដោយ រដ្ឋាភិបាល។

រដ្ឋ នឹង ផ្តល់ សមរម្យ ផ្ទះសំបែង ទាំង មធ្យោបាយ ទីទៃ ដល់ ពួកគាត់ សំរាប់ ផ្ដើម ដំ-  
ណើរ នៃ ជីវិត ថ្មី របស់ពួកគាត់។ នេះ ជា ចំណុច ពីរ ដែល សំខាន់ និង ចាំបាច់ រដ្ឋ ត្រូវតែ  
ទទួលយក គ្មានអាច ខាន សំរាប់ ភាពត្រជុំ និង ភាពសុខសាន្ត ក្នុង អារម្មណ៍ នៃ គ្រប់  
មហាជន ខ្មែរ។ ពួកអ្នក បន្ទេរបង់ ទៅក្នុង ទឹក គួរ ត្រូវបានពិន័យ និង ត្រូវបានទទួល-  
ទោស តាម ច្បាប់។ មហាជន ខ្មែរ គ្មាន គួរ រស់ ក្នុង ភាពគំរក់ គួរ ប្រមាថ។ សូម កុំ ផ្តល់  
ដី សម្បទាន ដល់ ពួកជនជាតិ យួន ដែល អយុត្តិធម៌ និង ប្រមាថ មើលងាយ ពួកកម្មករ  
ខ្មែរ ចំការ កៅស៊ូ ដូច ករណី នៅ ខេត្ត កំពង់ធំ។

### ចំណុច បី

## ដំណោះស្រាយ បូរណភាព ទឹកដី

ចំណុច ៣ ជា ចំណុច ចុងក្រោយ, ខ្ញុំ យល់ វា មាន ភាពសំខាន់ សំបើម។ បក្ស ប្រជា-  
ជន ចាំបាច់ ត្រូវតែ ផ្ទេរ សិទ្ធិ ទៅ គណបក្ស សង្គ្រោះ ជាតិ ដោយ គ្មាន ការជ្រៀតជ្រែក ឬ  
មាន មួយ ការអន្តរាគម ណា ពី បក្ស ប្រជាជន, សំរាប់ បំពេញ ខ្លឹមសារ នៃ ពាក្យ សង្គ្រោះ  
ជាតិ អោយ មាន ថាមពល ពេញលេញ ក្នុង ការធ្វើ កិច្ចការ នោះ។ ការជ្រៀតជ្រែក ឬ  
ការអន្តរាគម ក្នុង ន័យ ជួយ គាំទ្រ ប្រយោជ របស់ ជនបរទេស មានន័យ ស្មើ ទង្វើក្បត់  
ជាតិសាសន៍ ខ្លួនផ្ទាល់ ដែល ច្បាប់ រដ្ឋ នឹង ចាត់ចែង ចោទប្រកាន់ទោស ពួកជន ជំពូក  
នេះ។ វា ជា ចំណុច នៃ ការផ្ទេរអំណាច ទាំងស្រុង ទៅ គណបក្ស ជំទាស់ ក្នុង ដំណោះ-  
ស្រាយ បញ្ហា បូរណភាព ទឹកដី ខ្មែរ រវាង ប្រទេសខ្មែរ និង ពួកប្រទេសជិតខាង។

គណបក្ស សង្គ្រោះ ជាតិ នឹង ផ្ដើម ដោយ គ្មាន អែរអង់ ក្នុង ការស្រាវជ្រាវ សើពី ផែនទី  
ចាស់ៗ បានទុកតំកល់ នៅ អង្គការ សហ ប្រជាជាតិ សំរាប់ យកមក ផ្ទៀងផ្ទាត់ ជាមួយ  
ពួករូបភាព ជាក់ស្តែង នៃ ទឹកដី ខ្មែរ តាម បណ្តោយ ព្រំប្រទល់ ផែនទី។ គណបក្ស សង្គ្រោះ  
ជាតិ នឹង ត្រូវតែ ប្រកាស លុបចោល ពួកសន្ធិសញ្ញា បានចុះហត្ថលេខា រវាង ពួកអ្នកដឹក-  
នាំ ខ្មែរ និង យួន ក្នុង អំឡុង ពេល ប្រទេសយួន នៅ ត្រួតត្រា ប្រទេសខ្មែរ (ខែ មករា 7,  
1979 – ខែ តុលា 23, 1991) ព្រោះ ជា ពួកសន្ធិសញ្ញា របស់ រដ្ឋាភិបាល ខ្មែរ គ្មានស្រប-

ច្បាប់ និង គ្មាន ស្រប តាម សន្និសីទ ក្រុងប៉ារីស ខែ តុលា 23, 1991។ ពួកអ្នកដឹកនាំ ខ្មែរ នឹង ត្រូវតែ ធ្វើការ នេះ ម៉ត់ចត់ និង ជំនាញ ខ្ពស់ គ្មាន ភាពឆ្ងល់ ឬ អនុគ្រោះ ក្នុង មួយ ចំណុច ណា។ ជំនាញ ខ្ពស់ ត្រូវតែ ត្រូវបានប្រើប្រាស់ ក្នុង ករណី នេះ។

គណបក្ស ប្រជាជន ដែល ជា គណបក្ស នៃ ជនជាតិ ខ្មែរ សុទ្ធ ដែរ នោះ នឹង មាន ទឹកចិត្ត ក្លាហាន យល់ព្រម ផងដែរ ឬ? ទាំង បី ចំណុច បានរៀបរាប់ ជា អាយុ ជីវិត ជាតិ?

ចុះ គណបក្ស សង្គ្រោះ ជាតិ ដែល ប្រាថ្នា សង្គ្រោះ ជាតិ ពី មហាន្តរាយ នឹង ស្រលាញ់ ជាតិ ដល់ កំរិត នៃ ការលះបង់ ជ័យជំនះ ដែល ពិបាក នឹង ទាញយក វិញ នោះ ឬ?

### ដំណោះស្រាយ សេសសល់

ខ្ញុំ យល់ និង ជឿជាក់ រាល់ បញ្ហា ដទៃ សព្វ បែប ក្នុង សង្គម ខ្មែរ អាច ត្រូវបានដោះ-ស្រាយ សន្តិវិធី និង គ្មាន ពិបាក ក្រោយ ពេល បី ករណី ធំ បានសរសេរ រៀបរាប់ ខាងលើ ត្រូវបានដោះស្រាយ សព្វ រួចរាល់។ ខ្ញុំ យល់ ផងដែរ វត្តមាន ពួកយួន ក្នុង បញ្ហា ខ្មែរ ជា ជំងឺ មហារីក ក្នុង រាងកាយ នៃ សង្គម ខ្មែរ, ដែល ការរះកាត់ យកចេញ ជំងឺ ឧត្តរាទ នេះ ពី សង្គម ខ្មែរ គ្មាន ជា ការពិបាក។ ទាំងអស់ អាស្រ័យ ទាំងស្រុង លើ ឆន្ទៈ របស់ ពួកអ្នក-ដឹកនាំ ខ្មែរ។ បើ ពួកគាត់ ពិតជា ស្រលាញ់ ជាតិសាសន៍ ខ្លួនផ្ទាល់, ស្រលាញ់ ពិត ត្រូវតែ ហ៊ាន លះបង់ ដោយ ការទទួលយក ដំណោះស្រាយ ទាំង បី ចំណុច នេះ ទៅ អនុវត្ត រួសរាន់បំផុត គ្មាន អែរអង់ សំរាប់ មហាជន ខ្មែរ បានស្រាកស្រាន្ត និង ធូរអារម្មណ៍ ផងដែរ។ សូម មាន ឆន្ទៈ ល្អ និង រឹងប៉ឹង សំរាប់ អាយុ ជីវិត ជាតិសាសន៍ ខ្មែរ។

ពួកបញ្ហា ធំ ដទៃ ច្រើនទៀត អាច ត្រូវបានដោះស្រាយ បន្តបន្ទាប់ ក្រោយ ការរៀបចំ ប្រទេស បានស្រួល សុខសាន្ត រាល់ហើយ ប៉ុន្តែ សូម កុំ ហៅ ភាពស្ងប់ស្ងាត់ ក្នុង ប្រទេសកម្ពុជា ថា ជា សន្តិភាព ពេល មហា គ្រោះថ្នាក់ នៅ កៀក ក្បែរ ខ្លួន ព្រោះ គំនិត នោះ ចំកូត លីលា និង ជា ការបញ្ឆោត អារម្មណ៍ ចំពោះ សតិបញ្ញា ខ្លួនផ្ទាល់ ជា ហេតុ បង្កើល ខ្លួនផ្ទាល់ គ្មាន ដឹងខ្លួន សូម្បីបន្តិច ចុះ ក្នុង ជ្រោះ មរណៈ ដែល ជា គ្រោះ អាសន្ន ពិតប្រាកដ នៅ ប្រទេសកម្ពុជា បច្ចុប្បន្ន។

មាន ច្រើន ដំណោះស្រាយ ដូចជា ការសុំអភ័យទោស ពី រដ្ឋាភិបាល ចំពោះ រាស្ត្រ ខ្មែរ ដែល រងគ្រោះ ក្នុង ពួកករណី រដ្ឋាភិបាល បានបង្ក ឧទាហរ ជាក់ស្តែង ព្រឹត្តិការ ស្លាប់, ការផ្តល់សំណង សមរម្យ ដល់ ជនរងគ្រោះ, ការផ្តន្ទាទោស ពួកជន ដែល បាញ់ប្រហារ រាស្ត្រ ខ្មែរ, ការរក ដំណោះស្រាយ ចំពោះ រឿង ប្រាក់ខែ កម្មករ កាត់ដេរ, រឿង ដីធ្លី រាស្ត្រ ត្រូវបាន ពួកអ្នកមាន ហួតយក យ៉ាង អយុត្តិធម៌, រឿង ប្រាក់ខែ សមរម្យ សំរាប់

គ្រូបង្រៀន និង មនុស្ស ជរា, ពិការ, និង ពួកក្មេងកំព្រា អនាថា, រឿង ពុករលួយ ធំ តូច ក្នុង សង្គម។ ល។ ទាំងអស់ អាច នឹង ត្រូវបានដោះស្រាយ បន្តបន្ទាប់ ក្នុង សន្តិភាព ពិតប្រាកដ នៃ កម្ពុជា ដែល ជា ប្រទេស របស់ មហាជន ខ្មែរ គ្រប់រូប។ សូម ព្រះជាម្ចាស់ មេត្តា ជនជាតិ ខ្មែរ។

រឿង ជាប់គាំង នយោបាយ នៅ ប្រទេសខ្មែរ គ្មាន អ្វី ពិបាក យល់ សូម្បីបន្តិច,មានន័យ បើ គណបក្ស ប្រជាជន ដឹងខ្លួន កំពុងលង់ទឹក នៅក្នុង គំនាប របស់ យួន, ហេតុ មេច នៅ អាប ប្រទេសកម្ពុជា ទាំងមូល អោយ ធ្លាក់លង់ទឹក ផងដែរ ជាមួយ ពួកខ្លួន ទៅវិញ? ហេតុមេច គ្មាន ហុច ប្រទេសខ្មែរ មក ក្នុង ដៃ មហាជន ខ្មែរ ឯណោះ ដែល ឈរ ត្រដែត នៅលើ គោក អាល ពួកគាត់ នឹង មាន ឱកាស ជួយ ស្តារ ប្រទេសកម្ពុជា ព្រមទាំង ពួកខ្លួន ដែល ជា ពួកអ្នក កំពុងលង់ទឹក នោះ?

សូម ជឿជាក់ បើ ពួកអ្នកដឹកនាំ ខ្មែរ នៅ ភ្លើ, លើល្ងង់, រក គ្មានឃើញ ដំណោះស្រាយ ព្រោះតែ មាន គំនិត អាក្រក់ គំរក់, ភ្នែក អន់ មើល គ្មាន ស្គាល់ គ្រោះថ្នាក់ ចំពោះ ជាតិ ខ្មែរ, អត្តសញ្ញា ខ្មែរ ប្រាកដ ប្រទេសខ្មែរ នឹង ចៀស គ្មានផុត ពី មរណភាព ដែល ការព្យាយាម អត់ធ្មត់ នៃ សត្រូវ ប្រវត្តិសាស្ត្រ នឹង មាន ជ័យជំនះ នៅ ចុងបំផុត នៃ សាច់រឿង។ ទាំងនោះ នឹង ជា កំហុស របស់ ពួកអ្នកដឹកនាំ ខ្មែរ ដែល អាក្រក់ ទាំង លើ។ ចំណែក ពួកយួន ខុស ផងដែរ ប៉ុន្តែ ខុស ក្នុង ភាពឆ្លាត ជា ចោរ។។។<sup>១៦</sup>

ខ្ញុំ, ជូ លាង ហាក់, ពី សហរដ្ឋ អាមេរិក សូម ជូនពរ រាល់គ្នា បានសុខ សាន្តត្រាណ...

បញ្ជាក់៖  
សន្ធិសញ្ញា ក្រុង-ប៉ារីស ត្រូវបានចុះហត្ថលេខា ទទួលស្គាល់ ដោយ 18 ប្រទេស៖  
Australia, Brunei Darussalam, Cambodia, Canada, the People's Republic of China, the French Republic, the Republic of India, the Republic of Indonesia, Japan, the Lao People's Democratic Republic, Malaysia, the Republic of the Philippine, the Republic of Singapore, the Kingdom of Thailand, the Union of Soviet Socialist Republics, the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, the United States of America and the Socialist Republic of Vietnam។

ខ្នាត សៀវភៅ A5: 14.8cmx21cm